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Z á p i s n i c a 
z 12. zasadnutia Obecného zastupiteľstva  obce Heľpa 

konaného dňa 4. novembra 2019 na Obecnom úrade v Heľpe 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Prítomní : 7 podľa prezenčnej listiny od 5. bodu programu 9, prítomný aj poslanec Jozef 
Kukuľa 
Prítomnosť/kvórum = 7/4, od bodu 5 prítomnosť/ kvórum = 9/5 
Obecné zastupiteľstvo bolo spôsobilé rokovať a uznášať sa, nakoľko bola prítomná 
nadpolovičná väčšina všetkých poslancov. 
 
K bodu 1: Otvorenie zasadnutia  
 
Dvanáste (neplánované) zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Heľpa o 18.00 hod. zvolal a otvoril 

starosta obce. Vedením zasadnutia poveril zástupkyňu starostu Mgr. Andreu Oravkinovú. 
 
K bodu 2: schválenie programu zasadnutia OZ v Heľpe 
 
 
Oravkinová A. prečítala návrh programu zasadnutia a vyzvala prítomných na podanie doplňujúcich 

návrhov.  

Návrh programu zasadnutie OZ: 

1. Otvorenie zasadnutia  
2. Schválenie programu zasadnutia OZ v Heľpe 
3. Návrh overovateľov zápisnice a zapisovateľa 
4. Kontrola uznesení 
5. Zloženie sľubu poslanca Jána Kukuľu 
6. Prejednanie žiadosti od občanov 
7. Prejednanie žiadosti VSP Horehron 
8. Prejednanie dodatku k zmluve Combin 
9. Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 7/2019 
10. Rôzne 
11. Interpelácie 
12. Záver 

 

Výsledky hlasovania k uzneseniu č.241:   za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
Prítomnosť/kvórum = 7/4 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje  program zasadnutia. 

 

Lilko  navrhol preloženie bodu č. 4 na plánované zasadnutie o tri týždne. 

Oravkinová A. dala o návrhu hlasovať. 
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Výsledky hlasovania k uzneseniu č.242:   za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
Prítomnosť/kvórum = 7/4 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje zrušenie bodu programu č.4  - Kontrola uznesení. 

 

Kirschová navrhuje doplniť bod č. 6 Vyjadrenie poslancov k neúčasti na OZ po bode 
Žiadosti od občanov. 

Oravkinová A. dala o návrhu hlasovať.  

Výsledky hlasovania k uzneseniu č.243:   za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
Prítomnosť/kvórum = 7/4 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje doplnenie bodu č. 6 - Vyjadrenie poslancov k neúčasti na obecných 

zastupiteľstvách. 

Oravkinová A. dala o zmenenom programe hlasovať. 

Zmena programu OZ: 

1. Otvorenie zasadnutia  
2. Schválenie programu zasadnutia OZ v Heľpe 
3. Návrh overovateľov zápisnice a zapisovateľa 
4. Zloženie sľubu poslanca Jána Kukuľu 
5. Prejednanie žiadosti od občanov 
6. Vyjadrenie poslancov k neúčasti na zastupiteľstve 
7. Prejednanie žiadosti VSP Horehron 
8. Prejednanie dodatku k zmluve Combin 
9. Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 7/2019 
10. Rôzne 
11. Interpelácie 
12. Záver 

 

Výsledky hlasovania k uzneseniu č.244:   za: 7  proti: 0  zdržal sa: 0 
Prítomnosť/kvórum = 7/4 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje  program zasadnutia. 

 
 
K bodu 3: Návrh overovateľov zápisnice a zapisovateľa 
 
Oravkinová A.: za overovateľov zápisnice podľa abecedného poradia navrhla poslancov OZ 
Milana Málika a Rudolfa Mešťana, za zapisovateľku Ing. Ľubica Oravkinovú a dala hlasovať. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č.245:   za: 6 proti: 0      zdržal sa: 1 / Mešťan/ 
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Prítomnosť/kvórum = 7/4 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje za overovateľov zápisnice: Milan Málik, Rudolf Mešťan 
Za zapisovateľku: Ing. Ľubica Oravkinová 
 
 
K bodu 4: Zloženie sľubu poslanca Jána Kukuľu 
 
 
Starosta vyzval pán poslanca J. Kukuľu k zloženiu sľubu. 
 

Obecné zastupiteľstvo obce Heľpa 

1. Vyhlasuje  

v zmysle §51 ods. 2 zákona č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v platnom 

znení pre volebné obdobie 2018-2022 nastúpenie náhradníka p. Jána Kukuľu, bytom Heľpa 

Mierová 874/16, za poslanca Obecného zastupiteľstva obce Heľpa vo volebnom obvode č.1 

2. Konštatuje, že 

náhradník vo volebnom obvode č. 1 Ján Kukuľa bytom Heľpa, ulica Mierová 874/16, zložil 

zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva. 

Náhradník vo volebnom obvode č. 1 Ján Kukuľa prevzal z rúk starostu obce osvedčenie 

obecného zastupiteľstva o tom, že sa stal dňa 4. novembra 2019 poslancom Obecného 

zastupiteľstva obce Heľpa vo volebnom období 2018 -2022. 

 
 
K bodu 5: Prejednanie žiadosti od občanov 
 

 
1) Žiadosť spoločnosti DOXXbet, s.r.o., Kálov 356, 010 01 Žilina 

 
Ďurčová: prečítala doručenú žiadosť o súhlas s umiestnením kurzových stávok v zmysle § 4 
ods. 2 písm. d) zákona o hazardných hrách na obdobie počas platnosti individuálnej licencie 
v zmysle § 53 ods. 2 písm. c) na prevádzke Anna Pribylinová - U Šmajtaka, Furtačka 430/24, 
Heľpa. 
 
Otvorenie diskusie. 
 
Mešťan  či nemajú schválenú nejakú licenciu? 
 
Latináková informovala, že mali schválenú len do 31.12.2019. 
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Ďurčová navrhla doplnenie uznesenia o obdobie na jeden rok do 31.12.2020. 
 
Málik  sa pýtal či sa žiadosť týka pokračovania pôvodnej zmluvy. 
 
Latináková odpovedala, že áno. 
 
Košťál navrhol odloženie žiadosti do najbližšieho obecného zastupiteľstva, aby bol čas na 
preštudovanie potrebných právnych predpisov. 
 
Oravkinová A. dala o návrhu poslanca Košťála hlasovať. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 246:   za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 
Prítomnosť/kvórum = 8/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje odloženie žiadosti spoločnosti DOXXbet, s.r.o., Kálov 356, 010 01 
Žilina o vydanie súhlasu s umiestnením kurzových stávok v prevádzke Anna Pribylinová – 
U Šmajtáka, Furtačka 430/24, 976 68 Heľpa do nasledujúceho obecného zastupiteľstva. 
 

 
2) Žiadosť Miestneho odboru Matice slovenskej  Heľpa o poskytnutie dotácie 

z rozpočtu obce Heľpa v zmysle VZN č. 5/2017 pre rok 2020  
 

Ďurčová: prečítala žiadosť Miestneho odboru Matice slovenskej  Heľpa o poskytnutie dotácie 
z rozpočtu obce Heľpa v zmysle VZN č. 5/2017 pre rok 2020 vo výške 2000,- Eur  
 
Otvorenie diskusie. 
 
Starosta odporúča preložiť žiadosť na ďalšie zastupiteľstvo nakoľko sa jedná o prostriedky 
budúcoročného rozpočtu a budeme ho schvaľovať ako celkový dokument. 
 
Málik  žiadosť bola poslaná čo nespochybňujem, ale chcem sa spýtať na  dôvodovú správu, či 
OÚ odporúča toto uznesenie prijať a či spĺňa všetky požadované atribúty VZN o dotáciách 
a či sa máme ňou zaoberať. 
 
Starosta žiadosť spĺňa všetky náležitosti, dôvodová správa nebola napísaná a odporúča 
preloženie žiadosti na najbližšie zastupiteľstvo. 
 
Málik  reagoval faktickou poznámkou, že žiadosť bola doručená po 30.9.2019 a vo VZN sa 
žiadosti o dotáciu predkladajú do tohto dátumu. 
 
 
Oravkinová A. dala hlasovať o návrhu pána starostu. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 247:   za: 7 proti: 0     zdržal sa: 1 /Málik/ 



12. zasadnutie OZ v Heľpe 
 

 5

Prítomnosť/kvórum = 8/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe odkladá žiadosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce Heľpa v zmysle VZN č. 
5/2017 pre rok 2020, pre žiadateľa Miestny odbor Matice slovenskej  Heľpa do nasledujúceho 
zastupiteľstva. 

  

3) Žiadosť pána poslanca Málika o premiestnenie stojiska kontajnerov na separovaný 
odpad z námestia na ulicu Furtačka  

Málik  predniesol žiadosť o premiestnenie stojiska kontajnerov na separovaný odpad z 
námestia na ulicu Furtačka. 

 

Otvorenie diskusie 

Starosta  premiestnenie stojiska na ulicu Furtačka je bezpredmetné nakoľko tu sú umiestnené 
kontajneri na triedený odpad. Doterajšie rozmiestnenie stojísk bolo urobené tak, aby sme 
vychádzali občanom v ústrety a keď  občania majú potrebu zmeniť stojisko treba navrhnúť 
iné vhodné miesto. Na námestí je umiestnené stojisko aj z dôvodu existencie firiem, ktoré tu 
produkujú odpad. Obávam sa či budú ľudia ochotní nosiť triedený odpad na ulicu Furtačka. 

Bošeľa  podľa jeho pozorovaní najviac odpadu tam vyváža penzión Lucz a navrhol, aby mali 
svoje kontajneri vo dvore ako pizzeria u Brčka a COOP.  

Starosta faktickou poznámkou reagoval na pána poslanca Bošeľu. Všetci veľký producenti 
odpadu majú možnosť triediť odpad do samostatných kontajnerov. 

Martinec   Lucz má svoje 3 kontajneri a po telefonickom nahlásení sú im vyvezené.  

Košťál  je zbytočné presúvať kontajneri na ulicu Furtačka keďže tu už sú. 

Martinec  aj ostatní sa môžu sťažovať na rozmiestnenie kontajnerov lebo im budú špatiť 
okolie. 

Kirschová faktickou poznámkou upozornila na to, aby bol dodržiavaný rokovací  poriadok 
pri udeľovaní slova. 

Málik  na základe diskusie s občanmi, a keďže som poslanec za túto ulicu predkladám návrh 
uznesenia na preloženie stojiska. Námestie si nezaslúži, aby bol jeho vzhľad zaťažený 
neporiadkom okolo stojiska a prípadným zápachom. Ulica Furtačka je blízko takže ľudia to 
nebudú mať ďaleko. Primárne je jedno, kde bude stojisko premiestnené  ide o to, aby som 
predniesol návrh za ľudí, s ktorými denno - denne komunikujem.  

Oravkinová A. dala hlasovať. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 248:   za: 8  proti: 1 /Oravkinová/       zdržal sa: 0 
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Prítomnosť/kvórum = 9/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje premiestnenie stojiska kontajnerov na separovaný odpad z námestia obce 

Heľpa na stojisko na ulici Furtačka v termíne do 10.11.2019. 

 

K bodu 6:  Vyjadrenie poslancov k neúčasti na obecných zastupiteľstvách 

Kirschová prečítala spoločné stanovisko poslancov ku neúčasti na obecných zastupiteľstvách. 

Vážení  kolegovia, dámy a páni, 

dovoľte nám aby sme my poslanci OZ v Heľpe zareagovali a vysvetlili občanom svoju 
neúčasť na 9. a 10. zasadnutí OZ a neschválenie programu na 11. zasadnutí  OZ  Heľpa.  

Musíme si na začiatku uvedomiť, že zvolávanie , príprava a vedenie samotného zasadnutia 
OZ je legislatívny proces, ktorý má svoje pravidlá a postupy,  ktoré sú zakotvené 
a garantované Ústavou SR, zákonmi, nariadeniami, smernicami a v konečnom dôsledku aj 
uzneseniami obecného zastupiteľstva. Tento legislatívny proces nie je založený na svojvôli, 
a pri jeho nedodržiavaní či účelovými zmenami dochádza k porušeniu pravidiel, ktoré 
zakladajú trestnoprávnu rovinu. Tieto podmienky musia byť nevyhnutne splnené a nesmú sa 
v žiadnom prípade opomenúť. Keďže my, poslanci OZ v Heľpe, sme sa ich v sľube poslanca 
zaviazali dodržiavať presne tak, ako aj starosta, z uvedeného dôvodu sme nemohli ani len 
dovoliť otvoriť zasadnutia OZ, nakoľko boli zvolávané starostom obce Heľpa nezákonne, 
napriek upozorneniam a apelom z našej strany. 

§ 12 Rokovanie obecného zastupiteľstva zák 369/1990 Zb . o obecnom zriadení 

Ods.4) Návrh programu zasadnutia obecného zastupiteľstva sa zverejňuje na úradnej tabuli 
obce a na webovom sídle obce aspoň tri dni pred zasadnutím obecného zastupiteľstva.  

 
Rokovací poriadok OZ :  Článok 4 - Zvolávanie zasadnutí OZ  
Bod č.7:  Zasadnutiu OZ predchádza pracovné stretnutie poslancov, ktoré sa zvoláva  
spravidla v lehote 7 dní pred  zasadnutím OZ. Účasť poslancov na pracovných stretnutiach nie 
je povinná. Pracovné zasadnutia OZ sú neverejné, pokiaľ OZ neurčí inak 

Bod č.10: Návrh programu rokovania OZ  sa zverejňuje na úradnej tabuli a na webovom sídle 
obce aspoň tri dni pred  zasadnutím OZ. V rovnakej lehote sa zverejní návrh programu 
rokovania OZ aj na internetovej stránke obce.  
Rokovací poriadok OZ Heľpa : Článok 5 - Príprava zasadnutia OZ  
Bod č.7:  V prípade mimoriadnych okolností, ktoré znemožnia zasielanie pozvánky 
a materiálov elektronickou poštou (napr. nefunkčnosť elektronickej pošty), budú pozvánka 
a materiály zaslané dotknutým poslancom v písomnej forme, a to najneskôr 3 dni pred 
uskutočnením zasadnutia.  
 

Konštatujeme, že lehoty  neboli dodržané a materiály poslanci  nedostali v stanovenom 
termíne. 

Z textu uvedeného ustanovenia teda vyplýva, že tento odsek má zabezpečiť informovanosť 
občanov o zasadnutí OZ. Zákon teda garantuje minimálnu dobu, resp. zákonnú lehotu aspoň 
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troch kalendárnych dní pred akýmkoľvek zasadnutím. Deň zasadnutia sa podľa výkladu 
zákona do tejto lehoty nezapočítava. Okrem dosiahnutia cieľa informovanosti občanov 
a participácie sa zákonodarca usiluje prispieť k lepšiemu plánovaniu zasadnutí a možnosti 
dôslednejšej prípravy poslancov na rokovanie. Zverejniť program minimálne 3 dni pred 
zasadnutím je obligatórnou povinnosťou. Táto podmienka musí byť nevyhnutne splnená 
a nesmie sa v žiadnom prípade opomenúť. V prípade neplnenia takejto povinnosti sa 
zasadnutie OZ NEMOŽE KONAŤ v stanovenom termíne. Prijatie akéhokoľvek rozhodnutia 
OZ na takomto zasadnutí je NEZÁKONNÝM a zakladá dôvod na uplatnenie prokurátorského 
dozoru  – nezákonný postup nezakladá zákonné rozhodnutie    

 

Ďalej neboli dodržané : 

Zásady rozpočtového hospodárenia - Čl. 20 )  Zmena rozpočtu a rozpočtové opatrenia 

Bod č.7:    Návrh na zmenu rozpočtu predkladá na prerokovanie finančnej komisii na 
a schválenie OZ starosta  

Bod č.11:  Pred schválením je obec  povinná zverejniť návrh na zmenu rozpočtu najmenej 15 
dní pred obvyklým spôsobom na úradnej tabuli a na internetovej stránke obce, aby sa mohli 
k nemu obyvatelia obce vyjadriť.  

Konštatujeme, že finančnej komisii starosta nepredložil návrh, poslanci ho dostali deň pred 
zasadnutím OZ a  dokázateľný je opäť fakt, že návrh nebol zverejnený jeden deň na úradnej 
tabuli a webovej stránke.  

Keďže poslancom išlo o vec a hľadali riešenie, predseda Finančnej komisie p. Jozef 
Kukuľa zvolal dňa 30. 10. 2019 Finančnú komisiu, kde bol návrh na zmenu rozpočtu 
rozpočtovým opatrením č.7 prerokovaný aj za účasti poslancov OZ. Ďalej nasledovalo 
pracovné stretnutie poslancov, na ktorom sa zúčastnili všetci poslanci OZ, kontrolórka obce 
a referentka ekonomického úseku.   

K skutkovému stavu sme ako poslanci požiadali o stanovisko kontrolórku, ktorá 
konštatovala, že neboli dodržané už popísané zákonné lehoty a potvrdila poslancom, že 
starosta nekonal v súlade so všeobecne platnými pravidlami.  

Na základe uvedených nespochybniteľných faktov sme po dohode medzi poslancami, 
OcÚ a kontrolórkou obce neschválili program ani tretieho zasadnutia OZ dňa 30. 10. 2019 a 
poslanci v zmysle § 12 ods1 zák. SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom  zriadení  v znení 
neskorších prepisov a v zmysle čl. 4 ods.8, 9b Rokovacieho poriadku Obecného 
zastupiteľstva v Heľpe, priamo na pracovnom stretnutí požiadali  starostu obce Heľpa listom 
o zvolanie neplánovaného zasadnutia OZ, za účelom prerokovania dôležitých záležitosti obce 
Heľpa na pondelok, 04.11.2019 o 18.00 hod., teda na dnes. Zároveň sme poverili starostu 
obce Heľpa, aby neodkladne informoval zástupcu spoločnosti Combin,  aby sa pripravil 
dodatok k zmluve, ktorý je predmetom dnešného rokovania.   

V závere uvádzame, že vyhlásenie starostu na záznam dňa  25.10.2019   

„Garantujem, že ja ako predkladateľ som si splnil všetky náležitosti, ktoré určuje 
Rokovací poriadok, ale aj iné zákonne povinnosti tak, aby poslanci mohli vo veci 
rozhodnúť“  
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je nepravdivé a zavádzajúce. Ide opäť o nekorektné správanie, o vytváranie nepriaznivého 
pracovného prostredia a v konečnom dôsledku o podávanie dezinformácii smerom 
k občanom.    

Pán starosta, vyzývame Vás na verejné ospravedlnenie, hlbokú sebareflexiu, na slušný 
spôsob komunikácie s poslancami a na dodržiavanie zákona. Žiadame tiež vymazanie 
zvukového záznamu zo dňa 25.10.2019. V prípade ďalších excesov už budeme postupovať 
nekompromisne nakoľko toto je už druhá verejná výzva poslancov smerom k Vám a Vášmu 
nekorektnému správaniu. Takto sa naozaj pracovať v prospech občanov nedá! 

Poslanci OZ Heľpa :                                                                                                              
Jozef Kukuľa, Miroslav Lilko, Milan Bošeľa, Milan Málik, Rudolf Mešťan, Michal Košťál, 
Andrea Kirschová  

 

Starosta obec potrebovala od poslancov vyjadrenie k podpísaniu dodatku ku zmluve, kde 
obec bola zaviazaná zrealizovať termín asfaltovania do 30.10.2019. V zápise, ktorý všetci 
poslanci dostali 23.10.2019, bolo jasne napísané, že spoločnosť Combin ako dodávateľ stavby 
nás žiada, aby sme sa vyjadrili do 25.10.2019. Poslanci na tieto stretnutia 2 krát neprišli a na 
tretí krát prišli, aby sa postúpilo vo veciach. Opodstatnenie môjho konania bola hlavne v tom, 
že obci,  hrozila pokuta vo výške 33.500,- Eur ak poslanci toto považujú za neadekvátne 
správanie to je vaše stanovisko k danej veci. Ja si myslím, že 9.000,- Eur nad rozpočet oproti 
33.000,- Eur pokuty tu už nie je čo vysvetľovať. Čo sa týka zákonnosti si myslím a trvám na 
tom, že všetko robím tak ako mi zákon ukladá. Nikto z nás nemá právne vzdelanie a nikto nie 
je ani sudca, aby vynášal súdy alebo rozsudky či starosta konal správne alebo nie. Toto 
prenechajme súdom, ale nie, aby sme tu prijímali verejné vyhlásenia ako tu starosta niečo 
porušil. Odmietam takúto demagógiu. Ešte raz chcem poďakovať poslancom, že sa podarilo 
túto záležitosť vyriešiť tak, že sme mohli vyasfaltovať cestu a opustiť práce na štátnej ceste 
do 30.10.2019 čo sme sa zmluvne zaviazali. 

Otvorenie diskusie. 

Málik  čo sa zmenilo pán starosta oproti dátumu 25.10.2019 odo dňa ako si deklaroval toto 
vyjadrenie na záznam, či bolo zastupiteľstvo uznášania schopné, prípadne či obec dostala 
pokutu alebo poslanci zapríčinili niečo čo sa nestalo? 

Starosta nebudem sa ďalej k tomuto vyjadrovať. 

Bošeľa pán starosta sa môže vyjadriť bez nás, aby nás očiernil a teraz keď sa máme 
obhajovať a vyjadriť my ako sme boli očiernení akože je to nezmyselné. V tých bodoch bola 
jedna krásna vec a to „Nezákonné postupy nemôžu mať zákonné vyvrcholenie.“ 

 

K bodu 7: Prejednanie žiadosti VSP Horehron 

 

Ďurčová prečítala žiadosť Verejno - súkromného partnerstva Horehron, Nová 392, 976 69 Pohorelá o 

úhradu mimoriadneho členského príspevku na spolufinancovanie implementácie stratégie CLLD 

v celkovej sume 3.921,- Eur. 

 

Otvorenie diskusie 
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Kukuľa Jozef navrhujem podporiť toto partnerstvo keďže môžeme čerpať  nejaké prostriedky na naše 

projekty.  Dúfam, že  sa nám to podarí schváliť a že všetky veci majú vydané stavebné povolenie tak 

ako bolo deklarované a konečne budeme mať z toho úžitok. 

 

Oravkinová A. dala o žiadosti hlasovať. 

 

Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 249:   za: 9  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
Prítomnosť/kvórum = 9/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje mimoriadny členský príspevok vo výške 3 921,- Eur pre Verejno - súkromné 

partnerstvo Horehron, Nová 392, 976 69 Pohorelá. 

 

K bodu 8: Prejednanie dodatku k zmluve Combin 
 
Ďurčová informovala, že poslancom poslala návrh dodatku mailom a prečítala návrh 
uznesenia a dôvodovú správu.  
 
 
Oravkinová A. dala hlasovať. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 250:   za: 9  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
 
Prítomnosť/kvórum = 9/5– uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje dodatok č. 1 k zmluve o dielo „Dobudovanie kanalizácie v obci Heľpa 
I. etapa“ zo  dňa 30.5.2019, ktorým sa upravuje celkovú cena diela zo sumy 203.639,38 Eur s 
DPH na sumu 212.647,07 Eur s DPH.  

Uvedené bolo spôsobené nesúladom výkazu výmeru v časti realizácii asfaltových krytín 
povrchov s reálnym stavom. 

 

K bodu 9: Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 7/2019 
 
Tkáčiková  zmena rozpočtu bola zaslaná poslancom mailom a prerokovaná na prípravnom 
zastupiteľstve.  
Kuku ľa Jozef predniesol pozmeňujúci návrh na  nákup publikácie Zákona 369/1990 Zb. 
s komentárom v počte 10 ks od autorov JUDr. Jozefa Tekeliho PhD. a JUDr. 
Mariana Hofmana, PhD. v termíne do konca roku 2019.  
 
Otvorenie diskusie 
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Starosta bol tento návrh prerokovaný finančnou komisiou? 
 
Kuku ľa Jozef  nie tento návrh je predkladaný poslancom. 
 
Starosta  táto zmena môže byť prijatá aj bez predrokovania finančnou komisiou keď sa zmení 
položka v rozpočte? 
 
Kuku ľa Jozef  poslanec má právo pozmeniť návrh. 
 
Tkáčiková v prvom rade by sme si mali dohodnúť pravidlá o rozpočtovom hospodárení. 
 
Kontrolórka  aj bežný rozpočet sa mení takže rovnaký meter. 
 
 
Kuku ľa Jozef  poslanec môže pozmeňujúcim návrhom zmeniť aj to čo nie je predrokované 
lebo to sa stáva veľmi často. Preto je poslanec v takom špeciálnom postavení, že môže aj bez 
toho, aby predrokoval túto vec zmeniť.  
 
Oravkinová A. dala hlasovať o  návrhu poslanca Jozefa Kukuľu 
 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 251:   za: 6  proti: 0  zdržal sa: 3 
/Oravkinová, Kukuľa Ján, Mešťan/ 
 
Prítomnosť/kvórum = 9/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje  kúpu 10 ks  zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov s komentárom od autorov JUDr. Jozefa Tekeliho PhD. a JUDr. Mariana Hofmana, 
PhD. v termíne do konca roku 2019. 

Publikácia poskytuje dokonalý výklad jednotlivých ustanovení zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a väzby na najdôležitejšie súvisiace právne 
predpisy. Publikácia je určená poslancom a kontrolórke obce. 

Tkáčiková navrhla presunúť prostriedky vo výške 520,- Eur na nákup publikácie schválenej 
uznesením OZ č. 251 z položky kultúra. 
Prečítala zmeny v 7.úprave rozpočtu. 
 
Oravkinová A. dala hlasovať. 
 
Výsledky hlasovania k uzneseniu č. 252:   za: 8  proti: 0  zdržal sa: 1 
/Kukuľa Ján/ 
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Prítomnosť/kvórum = 9/5 – uznesenie bolo prijaté, nakoľko bola „za“ nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 
OZ v Heľpe schvaľuje zmenu Rozpočtu obce Heľpa na rok 2019 podľa ekonomickej aj 
programovej štruktúry rozpočtovým opatrením č. 7/2019 v súlade s ustanovením § 14 ods.2 
písm b), c) zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v z.n.p. a povoľuje prekročenie a viazanie 
príjmov, výdavkov na príslušných položkách rozpočtu uvedených v priloženej tabuľke, ktorá 
tvorí súčasť tohto opatrenia. 

 

K bodu 10: Rôzne 
 
Kuku ľa Jozef minulé zasadnutie dal návrh na zhotovenie projektovej dokumentácie na 
dobudovanie  vetvy 9 a projektovej dokumentácie ku chodníku či je to urobené. 
K bodu Combin  prečo nebolo zorganizované stretnutie poslancov s projekčnou firmou, ktorá 
robila  aj túto vec, na ktorej došlo ku chybe vo výške 9.000,- Eur či je tam problém, aby s ňou 
mohli komunikovať aj  poslanci alebo či môže s ňou komunikovať len starosta. Je možné 
dohodnúť s firmou aj nejaké kompenzačné kroky na veciach, ktoré chceme dobudovať alebo 
nie? Či starosta podnikol nejaké kroky v tomto. 
 
Starosta zástupcovia firmy sa nemohli zúčastniť stretnutia, v zvolaní stretnutia nevidí 
problém, ale mala by to byť vysoko odborná téma, na ktorú sa majú poslanci pripraviť. A aby 
sme nezaťažovali ľudí vecami, ktoré nie sú potrebné. 
 
Kuku ľa Jozef reagoval faktickou poznámkou na starostu, že zastupovanie občanov je moja 
povinnosť a tiež chce apelovať na to, aby debata bola odborná, aby sa ľudia z projekčnej 
firmy vyjadrili či sú tieto trasy realizovateľné alebo sa nedajú vybudovať. 
 
Kirschová sa pýtala na projektovú dokumentáciu k vybúraniu otvoru medzi výtvarnou 
učebňou a koncertnou sálou v ZUŠ, ktorá bola schvaľovaná dve zastupiteľstvá dozadu a či 
sme postúpili nejako v týchto krokoch. 
 
Starosta postúpili sme projektantovi objednávku. 
 
Kuku ľa Ján informoval, že sa ľudia sa sťažujú, že z kanalizácie, ktorú sme robili od 
Pohorelej vytekajú z hornej časti plienky, papiere a splašky. Či to bude nejako prepojené lebo 
splašky boli vonku a či to bude potom budú dnu alebo sa to nejakým spôsobom uzatvorí. 
 
Starosta kanalizačná vetva  číslo 9 rieši zvedenie kanalizačných vôd gravitačnou 
technológiou z kopca dole na križovatku s ulicou Furmanská tam bude prečerpávacia stanica, 
ktorá to musí protitlakovo pretlačiť hore a napojí sa do centralizovaného kanalizačného 
systému, ktorý je v obci vybudovaný. Ak sa nájdu plienky alebo splašky v povrchových 
vodách  je to  porušenie zákona. Neviem o tejto situácii, žeby tam tieto veci niekto vypúšťal 
a takto porušoval zákon. 
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A táto kanalizačná vetva je určená aj pre ulice J.C. Hronského a Mierová nie len pre tých pár 
domov ako to opticky vyzerá. 
 
Starosta podpísali sme zmluvu o združenej dodávke plynu. 
Dostali sme vyjadrenie od  obvodného oddelenia policajného zboru v Pohorelej ohľadom 
kritickej situácie na križovatke Hlavná a Burkovaná. Požiadali sme obvodné oddelenie 
policajného zboru a dopravný inšpektorát o pomoc pri riešení parkovania na ulici Burkovaná 
a Hlavná. Vo vyjadrení je uvedené, že sa zvýši v tejto lokalite dohľad nad plynulosťou 
a bezpečnosťou cestnej premávky v zmysle zákona 8/2009 o cestnej premávke v z.n.p.  so 
zameraním aj na správne parkovanie motorových vozidiel. Dopravný inšpektorát sa zatiaľ 
nevyjadril. Je ohrozené aj autobusové spojenie na Vyšný koniec pretože majú autobusy 
problém s prejazdom v tomto úseku. 
 
Starosta prečítal vzdanie sa členstva A. Rúfusovej v komisii Výstavby a územného 
plánovanie pri OZ v Heľpe.  Poprosím poslancov, aby navrhli do budúceho zastupiteľstva 
ďalšieho člena. 
Ďalej prosím poslancov, aby doložili svoje návrhy do rozpočtu na rok 2020. Termín bol do 
30.10.2019, ale zatiaľ žiadny návrh nebol doručený. Je to v záujme toho, aby mohol byť 
zostavený rozpočet čo najlepším spôsobom.  
 
Lilko  osobne som žiadal 17.10.2019 o stretnutie, ale  zo strany obecného úradu som nedostal 
žiadnu odpoveď preto žiadam poslancov, aby zostali po skončení OZ ešte na pracovnom 
stretnutí. 
 
Kysucký informoval, o probléme vyvážania komunálneho odpadu ku triedeným kontajnerom 
a treba sa zaoberať týmto problémom. 
 
Mešťan  to nie je problém len časti Vyšný koniec, ale tento odpad vozia autami aj z dolného 
konca.  
 
Kysucký na zimnú údržbu je potrebný nákup techniky lebo nie v silách pracovníkov OU 
zabezpečiť zimnú údržbu v požadovanom rozsahu. 
Ďalej je potrebné zvážiť potrebu nového štiepkovača. 
 
Lilko  informoval o možnostiach fotopásc a zašle materiál starostovi. Neraz sa stalo, že 
fotopasce zmizli preto  treba zvážiť typ. 
Vydopytoval traktor na zimnú údržbu s posypom, materiál odovzdal starostovi, ale na údržbu 
chodníkov by bolo treba skôr nejaké štvorkolky. S nákupom techniky na zimnú údržbu sa ešte 
treba zaoberať. Na štiepkovanie máme malý jednokonárový štiepkovač a či nie je lacnejšie si 
to objednať ako službu. 
 
Starosta  neviem posúdiť čo je výhodnejšie a treba urobiť finančnú analýzu. Tento odpad 
keďže ho zbierame musíme ho aj spracovať.  
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Mešťan treba zistiť typ a cenu štiepkovača. 
 
Martinec  treba kúpiť štiepkovač s pasovými dopravníkmi. Problém pri objednaní 
štiepkovania dodávateľsky je v tom, že nemáme priestor na uloženie zoštiepkovaného 
materiálu a z požiarneho hľadiska ani nemôžeme skladovať veľké množstvo štiepky. 
 
Málik  dve technické veci na kolegov. Prvá vec, že dozvedať sa v novembri, že technika je zlá 
alebo nedostačujúca je čudné lebo to sa malo preberať cez leto, aby ste mali veci na zimu 
a toto sú veci, ktoré sa nemajú preberať online na zastupiteľstvách medzi poslancami 
a zamestnancami, ale majú sa preberať na pracovných stretnutiach s tým, že my máme dostať 
k danej veci  výzvu a technické podklady. Toto je na debatu  na neformálne fórum.  
 
Martinec  na margo toho v lete bolo predvádzanie techniky na Táloch a odvtedy sa to 
neriešilo. 
 
Málik ako poslanec som tu rok a počujem to prvý krát a keď sa to od vás nedostane ku nám 
darmo sa budete pýtať či to máme riešiť, my túto vec počujeme prvý krát. 
 
Kysucký  o potrebe techniky na zimnú údržbu vedeli všetci,  pán poslanec Jozef Kukuľa sa 
zaujímal ako sa  pracuje s pluhom a tak ďalej. 
 
Martinec  na jar bolo, že na techniku na chodníky  vyčleníte 50.000 € , a teraz peňazí nieto.  
 
Málik  kto povedal, že vyčleníme 50 000 €, že vyčleníme peniaze na techniku, najprv treba 
návrh, potom technické veci čo potrebujete, parametre a potom sa dá baviť o zahrnutí do 
rozpočtu. 
 
Kuku ľa Jozef či bolo nutné kupovať zadný pluh a nie radšej predný vzadu s posypom, 
a súhlasím s poslancom Málikom, že nie je reálne sa pripraviť na zimnú údržbu teraz 
v novembri a pripraviť súťaž, vytypovať. A mal zato, že existujúca technika je postačujúca.  
 
Martinec  nie je postačujúci počet zamestnancov na zimnú údržbu. 
 
Kuku ľa Jozef personálne otázky rieši starosta toto nie je pripomienka na poslancov. 
 
Starosta o problematike zimnej údržby sa rozprávalo niekoľkokrát keďže sme vo fáze 
prípravy rozpočtu na budúci rok a teraz je obdobie ak by ste sa rozhodli, vieme zabezpečiť 
súťaž a vyriešiť všetky podklady tak, aby sme od nového roku techniku mali. OZ sú verejné 
aj preto, aby sa o veciach hovorilo verejne. 
 
Kuku ľa Jozef verejné vyplýva z toho, že zamestnanci žiadajú starostu personálne posilniť 
a nám tu podsúvaš výberové konanie na nákup ďalšej techniky. 
 
Málik  dávam návrh na ukončenie diskusie. 
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Starosta prebehlo odovzdanie stavby OU - štrukturovaná kabeláž a vnútorné omietky, boli 
zaznamenané nejaké vady alebo nedorobky. Odovzdania sa zúčastnili poslanci Lilko, Mešťan 
a Kukuľa. Dnes bolo avizované, že všetky nedorobky sú odstránené, poprosím stavebnú 
komisiu, aby sa k tomu písomne vyjadrila, aby sme mohli pristúpiť ku fakturácii ak je všetko 
v poriadku. 
 
K bodu 11: Interpelácie 
 
Lilko dve otázky na interpelácie na 7. OZ dnes je 12. OZ stále nemám odpoveď. 
 
Starosta v rokovacom poriadku čl.12 Interpelácie je napísané, že interpelácie požadované 
vysvetlenie sa podáva písomne predsedajúcemu, poslanec môže predniesť interpeláciu aj 
ústne v rámci bodu programu určeného na interpelácie a potom písomné znenie doručí 
zapisovateľke. Keď bude doručené písomne znenie potom odpoviem. 
 
Lilko ďakujem. Túto otázku som predniesol aj minulé zastupiteľstvo a nič si mi necitoval. 
 
Kuku ľa Jozef pán starosta zodpovedal  moju otázku. Interpeláciu mu doručím písomne. 
 
K bodu 12: Záver 
 
Oravkinová A.  poďakovala prítomným za účasť a ukončila OZ o 19,22 hod.  
 

Zapísala: Ing. Ľubica Oravkinová 

 

 

 
 
 
 
    ................................................... 

         Peter Hyriak, starosta obce 
 
 
 
 
.........................................................................  ....................................................... 
              Milan Málik                                                            Rudolf Mešťan 
 


